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S ukrajinskými studenty u nás máme ty nejlepší zkušenosti. Oceníme, pokud se k nám takových studentů rozhodne zamířit
ještě více. Petr Kalenda Děkan Fakulty  chemicko-technologické  na Univerzitě  Pardubice , kde nyní studuje 67 ukrajinských
studentů.
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S ukrajinskými studenty u nás máme ty nejlepší zkušenosti. Oceníme, pokud se k nám takových studentů rozhodne zamířit
ještě více. 

Petr Kalenda 

Děkan Fakulty  chemicko-technologické  na Univerzitě  Pardubice , kde nyní studuje 67 ukrajinských studentů.
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...K O L A Radky Kvačkové Zástupci Univerzity  Pardubice  odjeli v první půli dubna do Kyjeva a Oděsy, aby na mezinárodním
trhu vzdělávání nabídli možnost studovat v České republice talentovaným ukrajinským středoškolákům. Prý jich mají ve škole už
sedmdesát a jsou s nimi velice spokojeni. Výhodou...
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Zástupci Univerzity  Pardubice  odjeli v první půli dubna do Kyjeva a Oděsy, aby na mezinárodním trhu vzdělávání nabídli
možnost studovat v České republice talentovaným ukrajinským středoškolákům. Prý jich mají ve škole už sedmdesát a jsou s
nimi velice spokojeni. Výhodou je, že se ukrajinští středoškoláci mohou učit češtinu už na střední škole, což jim otvírá možnost
studovat vysokou školu v České republice bezplatně rovnou v českém jazyce. 
Někoho možná napadne, jestli je dobré přijímat na veřejné vysoké školy dotované ze státního rozpočtu studenty z jiných zemí.
Zatímco v roce 2003 jich v Česku studovalo přibližně 12 tisíc, v roce 2017 už to bylo skoro 37 tisíc. Naprostá většina je ovšem
slovenských občanů (přes 22 tisíc). 
Odpověď spočívá v tom, že možnosti jsou reciproční. Co oni tady, to my tam. Jiná věc je, jak se to využívá. Otevřenost
vysokých škol ovšem také přidává na kvalitě. Ta, která by se uzavřela, by si v mezinárodních žebříčcích ani neškrtla.
Mimochodem, na veřejných vysokých školách studuje celkem víc než čtvrt milionu studentů. 
Statistika je vždycky zajímavá. Dozvíme se z ní například také to, že na českých vysokých školách studuje pořád ještě o
maloučko víc mužů než žen. Tento poměr však už neplatí na světoznámé Oxfordské univerzitě, která ohlásila, že v letošním
roce poprvé zaznamenala na seznamech svých nově přijatých studentů o něco víc žen než mužů. Zajímavé přitom je, že o
studium se ucházelo víc mužů. Zřejmě nebyli tak úspěšní. Pro pořádek je dobré zmínit, že převaha žen se vztahuje pouze na
žadatele ze Spojeného království. Data týkající se nebritských uchazečů prý stále vykazují více přijatých mužů než žen.
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Krátce N1 
11.04.2019      Hospodářské noviny ~ Strana 5 ~ Rubrika: Události ~ Vytištěno: 32 670  

S ukrajinskými studenty u nás máme ty nejlepší zkušenosti. Oceníme, pokud se k nám takových 
studentů rozhodne zamířit ještě více.  
 
Petr Kalenda  
 
Děkan Fakulty chemicko-technologické na Univerzitě Pardubice, kde nyní studuje 67 ukrajinských 
studentů. 

 
 
  
1.3. Pardubická univerzita ver buje s tudenty na U kraji ně  

Pardubická univerzita verbuje studenty na Ukrajině N1 
11.04.2019      Právo ~ Strana 12 ~ Zdeněk Seiner ~ Rubrika: Severovýchodní Čechy ~ 

Vytištěno: 124 405 ~ Prodáno: 73 570  

Zástupci Univerzity Pardubice ve středu odletěli do Kyjeva a Oděsy, aby nabídli možnost studovat v 
České republice talentovaným ukrajinským středoškolákům. Zúčastní se také mezinárodního veletrhu 
vzdělávání, kde se bude škola prezentovat. Pardubická univerzita má o studenty z Ukrajiny velký 
zájem, protože doufá, že by mohli doplnit kapacitu všech sedmi fakult.  
„O nové talenty z Východu má největší zájem fakulta chemickotechnologická, která vyslala na veletrh 
své reprezentanty. Na veletrh je doprovodí zástupci rektorátu a také tři studenti původem z Ukrajiny a 
Běloruska. Na Univerzitě Pardubice už dnes studuje sedmdesát vysokoškoláků z Ukrajiny.  
„S ukrajinskými studenty u nás máme ty nejlepší zkušenosti. Jsou to opravdu kvalitně připravení mladí 
lidé, kteří mají o obor velký zájem a předpoklady být velmi úspěšní. Oceníme, pokud se k nám 
takových studentů rozhodne zamířit ještě více,“ tvrdí Petr Kalenda, děkan Fakulty 
chemickotechnologické Univerzity Pardubice.  
„Univerzita při lákání nových studentů spolupracuje s českými centry na Ukrajině. Výhodou je, že 
ukrajinští středoškoláci mají možnost učit se češtinu už na střední škole. To jim otvírá možnost 
studovat vysokou školu v České republice rovnou v českém jazyce,“ řekla Právu vedoucí oddělení 
vnějších vztahů Univerzity Pardubice Martina Macková.  
Podle průzkumů organizátorů ukrajinského veletrhu v současnosti studuje v 35 zemích přes 70 tisíc 
Ukrajinců. Česká republika přitom mezi mladými Ukrajinci platí za jednu z nejvyhledávanějších 
destinací pro vysokoškolské studium.  
Přibližně každý pátý zahraniční student pardubické univerzity je Ukrajinec. 

 
1.7. Par dubická uni verzita pátrá po tal entovaných studentech na U krajině  

Pardubická univerzita pátrá po talentovaných studentech na Ukrajině N1 URL  
WEB , Datum: 12.04.2019 , Zdroj: novinky.cz , Návštěvnost: 67 165 622 

Zástupci Univerzity Pardubice (UPa) odjeli tento týden do Kyjeva a Oděsy, aby nabídli možnost 
studovat v České republice talentovaným ukrajinským středoškolákům. Účastní se tam totiž 
mezinárodního veletrhu vzdělávání, kde se škola prezentuje. Novinkám to sdělila vedoucí 
Oddělení propagace a vnějších vztahů UPa Martina Macková.  
 
Na některou ze sedmi fakult univerzity v Pardubicích nyní z celkem 375 zahraničních studentů 
chodí 67 vysokoškoláků z Ukrajiny.  
O nové talenty má největší zájem Fakulta chemicko-technologická, která vyslala na veletrh své 
reprezentanty. Doprovází je zástupci rektorátu a také tři studenti původem z Ukrajiny a 
Běloruska.  
Kvalitně připravení studenti  
„S ukrajinskými studenty u nás máme ty nejlepší zkušenosti. Jsou to opravdu kvalitně připravení 
mladí lidé, kteří mají o obor velký zájem a předpoklady být velmi úspěšní. Oceníme, pokud se k 
nám takových studentů rozhodne zamířit ještě více,“ poznamenal k tomu Petr Kalenda, děkan 
Fakulty chemicko-technologické UPa.  



Škola při lákání nových studentů spolupracuje s českými centry na Ukrajině. Výhodou prý je, že 
se ukrajinští středoškoláci mají možnost učit češtinu už právě na střední škole. To jim otvírá 
možnost studovat vysokou školu v ČR rovnou v českém jazyce.  
Podle průzkumů organizátorů ukrajinského veletrhu v současnosti studuje v 35 zemích přes 70 
tisíc Ukrajinců, přičemž Česká republika mezi mladými Ukrajinci platí za jednu z 
nejvyhledávanějších destinací pro vysokoškolské studium.  
 
Fakulta chemicko-technologická Univerzity Pardubice.  
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Š K O L A Radky Kvačkové  
 
Zástupci Univerzity Pardubice odjeli v první půli dubna do Kyjeva a Oděsy, aby na mezinárodním 
trhu vzdělávání nabídli možnost studovat v České republice talentovaným ukrajinským 
středoškolákům. Prý jich mají ve škole už sedmdesát a jsou s nimi velice spokojeni. Výhodou je, 
že se ukrajinští středoškoláci mohou učit češtinu už na střední škole, což jim otvírá možnost 
studovat vysokou školu v České republice bezplatně rovnou v českém jazyce.  
Někoho možná napadne, jestli je dobré přijímat na veřejné vysoké školy dotované ze státního 
rozpočtu studenty z jiných zemí. Zatímco v roce 2003 jich v Česku studovalo přibližně 12 tisíc, v 
roce 2017 už to bylo skoro 37 tisíc. Naprostá většina je ovšem slovenských občanů (přes 22 
tisíc).  
Odpověď spočívá v tom, že možnosti jsou reciproční. Co oni tady, to my tam. Jiná věc je, jak se 
to využívá. Otevřenost vysokých škol ovšem také přidává na kvalitě. Ta, která by se uzavřela, by 
si v mezinárodních žebříčcích ani neškrtla. Mimochodem, na veřejných vysokých školách studuje 
celkem víc než čtvrt milionu studentů.  
Statistika je vždycky zajímavá. Dozvíme se z ní například také to, že na českých vysokých 
školách studuje pořád ještě o maloučko víc mužů než žen. Tento poměr však už neplatí na 
světoznámé Oxfordské univerzitě, která ohlásila, že v letošním roce poprvé zaznamenala na 
seznamech svých nově přijatých studentů o něco víc žen než mužů. Zajímavé přitom je, že o 
studium se ucházelo víc mužů. Zřejmě nebyli tak úspěšní. Pro pořádek je dobré zmínit, že 
převaha žen se vztahuje pouze na žadatele ze Spojeného království. Data týkající se nebritských 
uchazečů prý stále vykazují více přijatých mužů než žen.  
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